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Geachte leden van het college. 
 
De afgelopen weken kun je geen krant meer opslaan of een nieuwsrubriek op de televisie of internet volgen 
of het gaat over de uitspraak van de Raad van State over het ongeldig verklaren van het Nederlands 
Stikstofbeleid (PAS). En als we het goed volgen zal deze  kwestie nog langdurig  de media vullen. 
 
Het verbaast de fractie 50PLUS dat het in Helmond muisstil is over dit onderwerp; geen enkele bestuurlijk 
reactie over de effecten van de uitspraak van de Raad van State voor Helmond. We denken daarbij 
natuurlijk aan de Braak en het Stadskantoor, maar ook aan de N 279. 
Met onze vraagstelling hierover hebben we bewust in de tijd een pas op de plaats gemaakt. We gingen er 
namelijk van uit dat in de laatst gehouden vergadering van het Presidium het onderwerp aan de orde zou 
komen en dat er informatie zou worden verstrekt aan de raad. 
Daar waar nu blijkt dat dit onderwerp niet in het Presidium is besproken vragen wij in concreto  aan het 
college om inzicht te verstrekken over de gevolgen in Helmond van de uitspraak van de Raad van State en 
daar gekoppeld een doorsteek te verstrekken over welke  acties het college ontplooit om de mogelijke  
problemen het hoofd te bieden. 
 
Met vriendelijk groet, 
Fractie 50 PLUS 
F. Mol 
J. van Aert 
J.K. van de Zanden 
R. van Lierop 
 
 
Antwoord college van burgemeester en wethouders: 

Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief delen wij u het volgende mee: 

Het college heeft een inventarisatie laten uitvoeren van de consequenties voor projectrealisatie en voor de 
vergunningverlening. Daarbij heeft de gemeente kennis en kunde van specialisten van onder meer de 
Omgevingsdienst gebruikt. Ook heeft de gemeente met andere gemeenten afgestemd.  
 
Op basis van kennis en ervaring met berekeningen van de stikstofdepositie tot nu toe, voorzien we geen 
beperkingen voor de realisatie van woningbouwprojecten en voor de omgevingsvergunningverlening. Wel 
gaan we ervan uit dat mogelijk extra inspanningen nodig zijn om het planeffect op Natura 2000-gebieden 
aan te tonen. Dat kan leiden tot vertragingen. 
 
Sinds een recente uitspraak van de rechtbank van Oost-Brabant, kunnen ook onherroepelijke vergunningen 
die op basis van het PAS zijn verleend, worden ingetrokken. Deze uitspraak kan grote gevolgen hebben 
voor bedrijven die een negatief effect hebben op Natura 2000-gebieden. 
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Vanaf maandag 16 september is een nieuwe rekenmethodiek beschikbaar om de stikstofdepositie op Natura 
2000-gebieden te berekenen. We laten Helmondse plannen door de Omgevingsdienst berekenen op het 
effect. Hierdoor krijgen we zicht op eventuele belemmeringen en, zo nodig, kunnen we aanpassingen 
doorvoeren. Ook de effecten van individuele vergunningen op Natura 2000-gebieden kunnen weer worden 
berekend. 
 
De uitspraak van de Raad van State kan consequenties hebben op enkele grote projecten.  
In 2019/2020 zijn de volgende grote projecten in ontwikkeling in Helmond.  
Per project beschrijven we de stand van zaken en eventuele impact van de uitspraak over de PAS.  
 

 Brainport Smart District (BSD) 
BSD bestaat uit de realisatie van 1500 woningen en 12 hectare voornamelijk lichte bedrijvigheid 
(categorie 1-2 en een klein deel 3). Het wordt een zogenaamde ‘slimme’ wijk met vergaande 
duurzame maatregelen voor vervoer en woningen. We verwachten dat de wijk geen stikstofdepositie 
veroorzaakt op Natura 2000. Het totale planeffect en een bedrijfskavel worden zo spoedige mogelijk 
op haalbaarheid doorgerekend op stikstofdepositie. Vooralsnog voorzien we op basis van kennis en 
ervaring geen problemen voor de realisatie. 

 
 Brandevoort Zuid 

Het merendeel van Brandevoort Zuid is planologisch vastgelegd in bestemmingsplannen en 
gerealiseerd. Het bestemmingsplan Brandevoort II – herziening Hazenwinkel-Liverdonk is nog niet 
onherroepelijk. Dit plan betreft het oostelijk deel van Liverdonk en Hazenwinkel en omvat ongeveer 
80 woningen. Er loopt een beroepsprocedure. Zolang het plan niet onherroepelijk is, zijn mogelijk 
extra inspanningen nodig om het planeffect op Natura 2000 aan te tonen. Wij moeten eventuele 
toename van stikstofdepositie (ecologisch) beoordelen, gebaseerd op de instandhoudingsdoelen die 
gelden voor de nabije Natura 2000-gebieden. We voorzien geen problemen voor de realisatie. 
 

 Centrum 
De opstelling van bestemmingsplan Centrum III is gestart. Het is de ambitie om 1000 woningen toe 
te voegen. Het betreft voor een deel de uitbreiding van het aantal bouwblokken voor wonen en voor 
een deel de omzetting van horeca en winkels naar woningen. De verwachting is dat de ontwikkeling 
geen of beperkte extra stikstofdepositie zal veroorzaken op Natura 2000-gebieden. De ontwikkeling 
Obragasterrein, herinrichting Piet Blomplein, Ameideplein en nieuwbouw Stadskantoor ontwikkelen 
wij afzonderlijk en brengen wij afzonderlijk in procedure. Voor alle plannen gaan we het effect nog 
berekenen en verantwoorden. We voorzien geen onoverkomelijke problemen.  
 

 Bedrijven en Automotive Campus 
De realisatie van bedrijven kan stikstofdepositie veroorzaken op nabije Natura 2000-gebieden. In dat 
geval kan het zo zijn dat deze bedrijven extra maatregelen moeten treffen om negatieve effecten op 
Natura 2000 te voorkomen. Dit is maatwerk en kan betekenen dat er een beperking is van het type 
bedrijven, dat zich op specifieke locaties kan vestigen of dat plannen vertraging oplopen. Nu de 
nieuwe berekeningsmethodiek beschikbaar is, laten we de plannen opnieuw doorrekenen op het 
effect. Zo krijgen we tijdig zicht op eventuele belemmeringen en, zo nodig, kunnen we aanpassingen 
doorvoeren.  
Het bestemmingsplan Automotive Campus is vastgesteld, maar nog niet onherroepelijk. Er loopt nog 
een procedure bij de Raad van State. Sommige bedrijven zullen naast een omgevingsvergunning 
ook een Natura 2000-vergunning moeten aanvragen. Zoals hiervoor aangegeven is dit maatwerk 
hetgeen ook voor de Automotive Campus geldt. 
 

 Sport en (be)leef Campus De Braak 
Het bestemmingsplan voor fase 1 is onherroepelijk en bestaat uit drie deelprojecten. Voor het Dr. 
Knippenbergcollege is de omgevingsvergunning aangevraagd, maar nog niet onherroepelijk. Voor 
de deelprojecten Multifunctionele Sportaccommodatie en bijbehorende Buitenruimte moeten we de 
vergunningen nog aanvragen. De verwachting is dat de realisatie niet is beperkt door depositie van 
stikstof op Natura 2000-gebieden. De gemeente en partners gaan de tweede fase, met de realisatie 
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van een energie-neutraal zwembad, nog verder ontwikkelen. Ook hier verwachten we op basis van 
de huidige informatie geen overschrijding. Mocht dat toch zo zijn, dan kunnen we het ontwerp 
aanpassen. De derde fase volgt op langere termijn.  
 

 N279 
De reconstructie van deze weg, met omleiding bij Dierdonk, is een provinciaal project. De bezwaar- 
en beroepsprocedure is nog niet afgerond. Vanwege drukte bij de Raad van State gaat de 
behandeling van de beroepsschriften langer duren. Op basis van het Inpassingsplan moet een 
vergunning Wet natuurbescherming worden verleend. Volgens de provincie zal dit, “gelet op de 
huidige omstandigheden, net zoals voor alle andere ontwikkelingen met stikstofuitstoot, een 
uitdaging worden.” 
 

We blijven u op de hoogte houden van de gevolgen van de uitspraak van de Raad van State over PAS 
De nieuwe berekeningsmethodiek is sinds 16 september beschikbaar. Als er nieuwe ontwikkelingen zijn en 
wij de Helmondse plannen hebben doorgerekend met de nieuwe methodiek, informeren wij u opnieuw. 
De meest recente stand van zaken over het onderwerp PAS is te vinden op de volgende website: 
https://www.bij12.nl/onderwerpen/programma-aanpak-stikstof/ 
 
 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
de burgemeester                                                          de secretaris 
mevr. P.J.M.G. Blanksma – van den Heuvel                mr. drs. A.P.M. ter Voert 
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